

Navigate the World of Bankruptcy Proceedings *Insolvency Law*

Date: May 23, 2019 | 9:00 am to 12:30 pm

Location: Novotel Ottawa
33 Nicholas Street, Ottawa ON K1N 9M7

Program Chair: Frank Spizzirri, CS, AUDAXLAW PC



In-Person



Webcast



This program contains .5 Professionalism Hours
This program is eligible for up to 3 Substantive Hours
The OBA has been approved as an Accredited Provider of Professionalism Content by The Law Society of Ontario.

Navigating the ins and outs of bankruptcy proceedings can be tricky and complex. Join our experienced faculty as they walk you through the process, from the commencement of a bankruptcy proceeding, to the issues that can arise during it, to discharges. The faculty will also discuss the various recovery alternatives to bankruptcy. Relevant and timely case law will be reviewed so that you are fully up to speed on what is happening in this area of the law. Hear from both practitioners and a member of the Bench for their insight on these matters.

Register soon for this insightful and valuable program.

8:30 am Registration and Coffee

9:00 am Opening Remarks by the Program Chair

9:05 am Commencing a Bankruptcy Proceeding

Alden Christian, MBC Law PC

Tracey Toman, Doyle Salewski Inc.

- How to advise debtors and creditors who are considering commencing a bankruptcy proceeding
- Discuss the applications and assignments involved in commencing a proceeding, and what you should know in advance of a filing
- Review how to dispute a bankruptcy application
- How to conduct and attend the first meeting of creditors in order to ensure effective results
- Ensuring that clients are aware of risks and benefits involved in these proceedings

9:45 am Issues That Arise in Bankruptcy Proceedings

John Haralovich, MNP Ltd.

Robert De Toni, Merovitz Potechin LLP

- Focus on Section 163 examinations and other investigations
- How to make a successful claim under Section 81.1
- Discuss preferences, transfers at undervalue and other attackable transactions – what they are and how to get results
- Review automatic discharges and discharge hearings

10:25 am Networking Break

10:40 am Proposals

Alex Ilchenko, CS, Pallett Valo LLP

Patrick Shea, LSM, CS, Gowlings WLG

- How to prepare for and commence corporate, individual and consumer proposals
- Tips on making a successful proposal to creditors
- Winning the requisite majority at the meeting of creditors

11:20 am Receiverships and CCAA Proceedings

André Ducasse, Soloway Wright LLP

Karen Perron, Borden Ladner Gervais LLP

- Discuss the various alternatives to bankruptcy and BIA proposals from both debtor and creditor perspectives
- How to choose the right process and review the criteria for each type of proceeding
- Providing clients with all the options available to them, and the risks and benefits associated with each one

11:55 am Case Law Update

The Honourable Stanley J. Kershman, Superior Court of Justice

- Review of recent and relevant bankruptcy and insolvency case law

12:25 pm Questions and Closing Remarks

12:30 pm Program Concludes

PROGRAM REGISTRATION IS ONLINE

www.oba.org/pd

Questions? pd@oba.org

Naviguez à travers le monde des procédures en insolvabilité

Droit de l'insolvabilité

Date: 23 mai 2019 | 9 h à 12 h 30

Lieu: Novotel Ottawa
33, rue Nicholas, Ottawa (Ontario) K1N 9M7

Directeur du programme : Frank Spizzirri, CS, AUDAXLAW PC



En personne



Webdiffusion



Ce programme offre 0,5 h de formation professionnelle
Ce programme est admissible pour jusqu'à 3 h de formation substantive
L'ABO est un fournisseur accrédité de formation professionnelle approuvé par le Barreau de l'Ontario.

Naviguer à travers les tenants et aboutissants des procédures en matière de faillite peut être ardu et complexe. Joignez-vous à nos experts, qui expliqueront le processus du début des procédures de faillite jusqu'à la libération, en passant par les questions qui peuvent être soulevées en chemin. Nos experts discuteront aussi des différentes solutions de rechange à la faillite. La jurisprudence pertinente et récente sera passée en revue, vous permettant de tout savoir sur l'état actuel de ce domaine juridique. Des praticiens et un juge vous offriront leurs perspectives sur ces enjeux. Inscrivez-vous dès maintenant pour ce programme pertinent.

8 h 30	Inscription et café	10 h 40	Propositions Alex Ilchenko, CS , Pallett Valo LLP Patrick Shea, LSM, CS , Gowlings WLG - Comment se préparer en vue des propositions d'entreprises, d'individus et de consommateurs et comment les entreprendre - Conseils pour réussir une proposition aux créanciers Obtenir la majorité requise lors de l'assemblée des créanciers
9 h	Remarques d'ouverture du directeur du programme		
9 h 5	Lancer une procédure de faillite Alden Christian , MBC Law PC Tracey Toman , Doyle Salewski Inc. - Comment conseiller les débiteurs et les créanciers qui envisagent d'entreprendre une procédure de faillite - Discussion sur les demandes et cessions qu'implique le dépôt d'une procédure, et sur ce que vous devriez savoir avant ce dépôt - Examen de la façon de contester une demande de faillite - Comment diriger et assister à la première assemblée des créanciers pour obtenir des résultats efficaces - S'assurer que les clients sont au courant des risques et avantages des procédures	11 h 20	Séquestres et procédures en vertu de la LACC André Ducasse , Soloway Wright LLP Karen Perron , Borden Ladner Gervais LLP - Discussion des diverses solutions de rechange à la faillite et des propositions en vertu de la LFI du point de vue des débiteurs et des créanciers - Comment choisir le bon processus et examiner les critères pour chaque type de procédure - Fournir aux clients toutes les options qui s'offrent à eux, ainsi que les risques et avantages associés à chacune
9 h 45	Enjeux soulevés dans les procédures de faillite John Haralovich , MNP Ltd. Robert De Toni , Merovitz Potechin LLP - Accent sur les examens en vertu de l'article 163 et autres enquêtes - Comment réussir une réclamation en vertu de l'article 81.1 - Discussion des préférences, transferts sous-évalués et autres transactions qui peuvent être contestés – de quoi il s'agit et comment obtenir des résultats - Examen des libérations d'office et des audiences de libération	11 h 55	Mise à jour jurisprudentielle Stanley J. Kershman , juge, Cour supérieure de justice Examen de la jurisprudence récente et pertinente en matière de faillite et d'insolvabilité
10 h 25	Pause de réseautage	12 h 25	Questions et remarques en guise de conclusion
		12 h 30	Fin du programme

INSCRIPTION EN LIGNE www.oba.org/pd

Des questions? pd@oba.org